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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

 
Nr 3/2009  w dniu 23 lutego 2009r.          

 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:30 zakończono o godz. 18:50 

 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 
 

1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

  
 2. 
  

 
Jerzy Springer 

 
Obecny 

  
 3. 
  

 
Irena Wojewódzka - Kucz 

 
Obecny 

 
4. 

 
Józef Sulikowski Obecny 

 
5. 
 

 
Andrzej Zając 

 
Obecny 

 
6. 

 

 
Andrzej Wieczorek 

 
Nieobecny 

 
7. 
 

 
Wiesław Ewertowski  

 
Obecny 

8. 
 

Grzegorz Owczarzak 
 

Obecny 

9. Jerzy Piasecki Obecny 

10. Andrzej Bielecki Obecny 

11. Krzysztof Migasiewicz   Obecny 

12. Michał Piechocki  Obecny 

13. Zbigniew Grabowski  Obecny 
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Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Andrzej Wieczorek 

 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Danuta Królczyk - Skarbnik Powiatu 
2. Grzegorz Hoffman – Dyrektor ZOZ Wągrowiec  
3. Sławomir Brodowski - Kierownik Wydziału Geodezji i Kartografii  

 
  
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

 
1. Otwarcie posiedzenia, powitanie obecnych, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu.   
2. Analiza materiałów sesyjnych. 
3. Zakończenie  posiedzenia. 

 
 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
       Nie odnotowano   
 
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
    
 
1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 
Posiedzenie komisji rozpoczęło się o godz. 16.30. Obrady prowadził przewodniczący Komisji 
Sławomir Maciaszek, a protokołowała sekretarz Komisji: Irena Wojewódzka-Kucz. Podczas 
posiedzenia obecnych było 12 członków Komisji oraz  3 gości zaproszonych na posiedzenie 
Komisji /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu zgromadzonych, 
stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  
z poprzedniego posiedzenia Komisji (11 obecnych / za -10 radnych, przeciw – 0, 
wstrzymujący – 1) a następnie  oddał głos gościom w celu realizacji tematyki posiedzenia.   
 
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.  
 
Jako pierwsza materiał omówiła D.Królczyk Skarbnik Powiatu – projekt uchwały dotyczący 
zmian w budżecie  2009 roku. Proponowane zmiany związane są z otrzymaniem  
z Wojewódzkiego Urzędu Pracy środków nie wydatkowanych w roku 2008 w kwocie 
135.109,90zł zwiększono plan dotacji rozwojowej oraz środki na realizację projektu „Przyszły 
absolwent bezkonkurencyjny na rynku pracy (…)” . Ponadto z tej samej instytucji otrzymano 
po podpisaniu umowy środki zwiększające dotację rozwojową o 49.992,00zł na realizację 
projektu „Zainteresuj się bogactwem okolicy, w której mieszkasz – cykl zajęć aktywizujących 
społeczności lokalne w powiecie wągrowieckim”. Środki wymienione powyżej muszą zostać 
wykorzystanie do końca kwartału br. 
Radny J.Piasecki zapytał, kto realizuje te dwa wspomniane projekty - jaki podmiot. Starosta 
M.Piechocki odrzekł, że realizuje je starostwo  powiatowe. Skarbnik odpowiedziała, że te 
pieniądze zostaną wydane zgodnie z umową.  
Opinia Komisji – jednogłośnie pozytywna  
(obecnych - 11 radnych / ZA – 11 radnych, PRZECIW – 0, WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ– 0).  
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O godzinie 16.45 obrady opuszcza Skarbnik Powiatu, jednocześnie na sale przybywa 
dyrektor ZOZ Wągrowiec Grzegorz Hoffmann oraz radny Andrzej Bielecki. Stan obecnych 
członków Komisji – 12 osób.  
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla parafii w Lechlinie na prace 
konserwatorskie, restauratorskie  lub roboty budowlane przy zabytku – na prośbę 
przewodniczącego Komisji -  przedstawił Starosta M.Piechocki. Parafia w Lechlinie jako 
jedyna spełniła kryteria konkursu ogłoszonego przez powiat i otrzymała dotacje na te cele w 
kwocie 10.000,00zł. M.Piechocki poinformował też, że w konkursie uczestniczył również 
wniosek z parafii farnej w Wągrowcu, jednak nie mógł być rozpatrzony pozytywnie, bo nie 
spełniał warunków – parafia nie posiada pozwolenia na budowę. Starosta stwierdził, że 
najkorzystniej było by zorganizować jeszcze jeden konkurs, aby dać szansę 
wnioskodawcom.   
J.Springer jako członek komisji konkursowej, stwierdził że warto byłoby się zastanowić nad 
zmniejszeniem puli środków przeznaczonych na te działania, ze względu na mała liczbę 
potencjalnych wnioskodawców. J.Piasecki dodał, że warto też byłoby się przyjrzeć 
wykorzystaniu środków w ramach konkursu dla organizacji pożytku publicznego i zastanowić 
nad ewentualnymi przesunięciami pomiędzy obszarami.      
Opinia Komisji – jednogłośnie pozytywna  
(obecnych - 12 radnych / ZA – 12 radnych, PRZECIW – 0, WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ– 0).  
 
 
Informację dotyczącą oceny zaspokojenia potrzeb społeczeństwa powiatu wągrowieckiego  
w zakresie opieki stacjonarnej i specjalistycznej w Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu 
za 2008r.   omówił dyrektor wągrowieckiej lecznicy - Grzegorz Hoffman. Materiał statystyczny 
stanowiący przedmiot obrad sesji każdy z radnych otrzymał przed posiedzeniem Komisji.  
Przewodniczący Komisji S.Maciaszek poprosił o omówienie wysokości kontraktu zawartego 
z NFZ na 2009r. i zapytał o rozstrzygnięcie konkursu wojewódzkiego dotyczącego obsługi 
karetki w Gołańczy.  Według dyrektora kontrakt na 2009 opiewa na kwotę 20.957.160zł i  jest 
wyższy o około 300.000zł niż w roku 2008, już po aneksowaniu. Starosta Wągrowiecki dodał, 
że szpital w wyniku korzystnego wyroku sądowego dotyczącego słynnej ustawy „203”  zyskał 
1.435.000zł. Jest to duży sukces, choć szpital ubiegał się o kwotę około 4.000.000zł. Należy 
się cieszyć, gdyż niewiele szpitali wygrały swoje sprawy. Według Starosty należy się dobrze 
zastanowić nad wykorzystaniem tej kwoty. Zobaczymy co postanowi Rada Społeczna 
Szpitala na swym najbliższym posiedzeniu, jednak M.Piechocki obstaje na stanowisku aby te 
środki zostawić na poczet długów szpitala, gdyż nie wiadomo jak będzie wyglądać 
przyszłość szpitala. Dyrektor poinformował, że wyniki konkursu na obsługę karetki  
w Gołańczy będą znane  27 lutego br.  
G.Hoffmann dodał, że rok 2009 dla szpitala będzie rokiem utrzymania dotychczasowego 
poziomu płac. Rozpoczął tym samym temat dotyczący ewentualnego przekształcenia  
szpitala. W aktualnej sytuacji, brak jest szczegółowych danych dotyczących sposobu 
przeprowadzenia przekształcenia. Sytuacja nie jest jasna i pewna. Radny J.Piasecki 
stwierdził, że przed komercjalizacją szpitala należałoby podjąć debatę z udziałem m.in. 
pracowników oraz radnych Rady Powiatu. Starosta M.Piechocki uważa, że plusem 
przekształcenia będzie to, że szpital nie będzie się zadłużał, ale należy zauważyć, że na 
pewno część usług będzie świadczona odpłatnie. Dyrektor szpitala  stwierdził,  
że skomercjalizowanie usług będzie zdawało egzamin w renomowanych klinikach, ale nie w 
szpitalach powiatowych. Uważa także, że może to wpłynąć na odpływ pacjentów. Gdyby 
szpital uległ przekształceniu, środki uzyskane  po rozpatrzeniu sprawy sądowej „ustawy 
203”, byłyby zabezpieczeniem na początek samodzielnego działania.       
Radny Piasecki, zapytał o aneksowanie umowy z NFZ w 2008 roku. Dyrektor odpowiedział, 
iż obecny kontrakt jest wyższy o około 300.000zł niż w 2008r. W ciągu roku będzie 
możliwość aneksowania. Należy wziąć pod uwagę, że posiadany prze szpital certyfikat ISO 
czy wyspecjalizowana kadra, wpływa  korzystnie na wysokość kontraktu na 2009r.  
 

 



 4

Za każdy 1 pkt. w kontrakcie otrzymujemy wówczas 51 zł.  Jeśli nie ma spełnionych 
powyższych  wymogów to lecznica dostaje 48 lub 49 złotych i kontrakt jest topniejący. 
Według dyrektora ZOZ-u kontrakt dla wągrowieckiego szpitala w związku z powyższym 
może być wyższy o około 300.000zł.  
Radny Piasecki, zapytał który oddział ma największy kontrakt. Dyrektor odpowiedział, że nie 
potrafi w tej chwili odpowiedzieć na pytanie i przygotuje te informacje na najbliższą  sesje.  
Dyrektor poinformował też, że z tytułu procedury ponad limitowej za 2008rok było 901.000zł, 
- NFZ wpłacił już  700.000zł a 200.000zł zostało do zapłacenia. Spadek pacjentów na 
oddziale wewnętrznym, chirurgicznym, nie ma znaczenia na obniżenie kontraktu, gdyż 
procedury na tych oddziałach miały większą wartość – były bardziej skomplikowane. 
Dyrektor poinformował też o różnych przesunięciach związanych z kosztami, nagłe wyjazdy 
do chorych, świadczenia usług w izbie przyjęć (spadek o 25%). Było ich nieco mniej i z tego 
tytułu oszczędności  zostały przesunięte na inne cele. Oszczędności powstały np.: z tego 
powodu, że chorzy są dowożeni indywidualnie, przychodzą pieszo, jadą do szpitala swoim 
pojazdem. Na zapytanie Zbigniewa Grabowskiego ile otrzymaliśmy darów z Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy, Dyrektor odpowiedział, że do 2008 roku, przez 8 lat 
dostaliśmy  sprzęt o wartości 74.000zł (np.: inkubatory dla dzieci, aparaty do badania 
słuchu). Przewodniczący Komisji Sławomir Maciaszek, zapytał jak personel odnosi się do 
przekształceń.  Dyrektor odpowiedział, że pracownicy podchodzą  do tego ostrożnie, jest to 
nowość dla personelu, brak danych, stresoogenna sytuacja - „wiedzą co mają, ale nie 
wiedzą co będzie”. Przewodniczący Komisji kontynuował i  zapytał o zdanie dyrektora 
dotyczące potrzeby-konieczności zakupu tomografu komputerowego i koszt jego utrzymania. 
Dyrektor i Starosta odpowiadali, że cały czas nie rozpatrzony jest wniosek szpitala do 
Urzędu Marszałkowskiego m.in. o zakup tomografu. Cała kompleksowa inwestycja określona  
w złożonym wniosku opiewa na kwotę ok. 4.200.000zł. Szpital czeka na ocenę tego wniosku. 
Powiat zobowiązał się do wkładu własnego -  1.100.000zł. Koszt utrzymania tomografu, 
będzie korzystny, w przypadku komercjalizacji. Koszt korzystania z urządzenia komercyjnie 
to 240-300zł od pacjenta. Dyrektor uważa, że lepiej poczekać za rozparzeniem wniosku a nie 
kupować tomografu np.: ze środków odzyskanych z wyroku sądowego „ustawy 203”. 
S.Maciaszek zapytał także, jak są odczucia personelu przekształconego szpitala w Nakle do 
prywatyzacji swej jednostki. Dyrektor odpowiedział, że nie wie jak to teraz wygląda – nie ma 
kontaktu z tamtejszym szpitalem. J.Piasecki stwierdził, iż w naszym szpitalu już jest 
komercjalizacja, gdyż 90% lekarzy na indywidualnych kontraktach.  
O godzinie  18.00 Przewodniczący Komisji zarządził 10 minutową przerwę. Salę obrad 
opuścił dyrektor G.Hoffmann. 
 
Po wznowieniu posiedzenia o 18.10, głos zabrał Sławomir Brodowski – kierownik Wydziału 
Geodezji i Kartografii. Przedstawił on informację dotyczącą realizowanych zadań w ramach 
wydatków Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym za 2008 rok. 
Informacja ta będzie przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady Powiatu. Każdy z radnych 
posiadał w tym celu przygotowany materiał. Kierownik przedstawił cele i stopień 
zaawansowania prac w przygotowaniu cyfrowej mapy geodezyjnej naszego powiatu. Takie 
zadanie narzucone jest na powiat z mocy ustawy.  Jest przedsięwzięciem ważnym z punktu 
widzenia inwestora chcącego działać w tym terenie, reguluje sieć drogową i stosunki 
własnościowe gruntów. Ustalanie stosunków własnościowych jest bardzo trudne. Cały zespół 
wydziału jest zaangażowany w to porządkowanie dokumentacji przy czynnej współpracy z 
miejscowym sądem. Przewodniczący Komisji S.Maciaszek zapytał o genezę nie wykonania 
planu finansowego w kilku działach Funduszu. S.Brodowski odpowiedział, że rzeczywiście 
wystąpiło nie wykonanie i uzasadnił poszczególne przykłady. Według zapewnień kierownika 
- środki przechodzą na rok bieżący i będą wykonane w dalszych pracach geodezyjnych 
zaplanowanych na 2009r.  
O godzinie 18.30 obrady opuszcza S.Brodowski. 
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3. Zakończenie posiedzenia Komisji.     
Przed zakończeniem obrad  Przewodniczący Komisji poprosił Starostę o informację o niższej 
niż zakładano subwencji oświatowej dla naszego powiatu. Subwencja ta jest niższa o kwotę  
581.000zł. Zmiana ta będzie wprowadzona w miesiącu marcu br.  w związku z tym Zarząd 
zaproponuje wprowadzenie oszczędności poprzez: rezygnację z remontu dachu w MOW 
Antoniewo (230.000zł) oraz  zmniejszenie w płacach i pochodnych (350.000zł płatności  
z grudnia 2009 zapłacone zostaną w styczniu 2010r.).  Poinformował też, że w kwietniu 
nastąpi  podział nadwyżki, która jak się przewiduję, będzie w wysokości 2.300.000- 
2.400.000zł.  
Po tym zostanie zaproponowany podział nadwyżki.  
Jak poinformował Starosta, w międzyczasie zapadła decyzja w Ministerstwie Kultury,  
że I LO w Wągrowcu nie otrzyma dofinansowania do remontu dachu, dlatego powiat będzie 
musiał zabezpieczyć kominy na tym budynku tej szkoły. Starosta przedstawił, że rozważa 
ubezpieczenie częściowe mienia powiatu, po przypadku pożaru budynku jednej ze szkół 
podstawowych w Pile.     
G.Owczarzak zapytał czy pozostałe subwencje nie zostały obniżone. Starosta uspokoił,  
że spadek jest, ale niewielki – dosłownie 100- 200zł.  
 
   
Radny Sulikowski zapytał o likwidację internatu przy ZSP w Gołańczy i powstawanie w jego 
miejsce Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii.  Starosta poinformował zgromadzonych,  
że subwencja na taki Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii jest bardzo duża (1.200.000zł), 
jednak  b.dużym problemem, są  odpowiednio wykształcone kadry, które muszą  być w tym 
ośrodku zatrudnione, zdobycie wychowanków na początku jego funkcjonowania, środki na 
remont-przystosowanie budynku do potrzeb. Ośrodek musiałby ruszyć od września br. 
jednak przez 4 miesiące 2009r. do nowego roku (2010r.) działałby ze środków powiatu. 
Subwencja liczona byłoby się dopiero od stycznia 2010r.      
 
Posiedzenie Komisji zakończyło się o  godzinie 18.50. 
 
 
4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 
 

4.1 Zapytania: 
Odnotowano w sprawozdaniu z przebiegu dyskusji  

 
4.2 Opinie 

Nie odnotowano  
 

4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano 

 
4.4 Wnioski: 

Nie odnotowano 
           
 
 

  ____________________________              __________________________ 

Sekretarz Komisji                                Przewodniczący Komisji   
 

 


